
Sindikat Instituta "Jožef Stefan" 
L J U B L J A N A 

Z A P I S N I K  št. 14/15 
seje Izvršilnega odbora sindikata SVIZ/IJS z dne 4. 11. 2015 ob 15.00, ki je potekala v sejni sobi IJS. 
  
  
Prisotni: A. Fekonja, I. Falnoga,  M. Gams, T. Martun, R. Pergarec, J. Pungerčar, T. Ručigaj, M. Štraus, 
G. Tavčar, I. Zajc. 
  
Odsotnost zaradi službenih obveznosti, dopusta ali bolniške odsotnosti so opravičili: R. Bevc, K. Ernestl, 
C. Filipič, Z. Jernejc, M. Koželj, G. Kramberger. 
  
Na sejo sta bila vabljena tudi B. Črnič in B. Žefran, slednji je svojo odsotnost opravičil. 

  
  
1.         Potrditev točk dnevnega reda in pregled zapisnika seje z dne 21. 10. 2015 
  
Prisotni so potrdili točke dnevnega reda in zapisnik predhodne seje IO SVIZ/IJS. 
  
  
2.         Poročilo s seje GO SVIZ z dne 22. 10. 2015 
  
a)            J. Pungerčar je poročal, da se je 22. 10. 2015 sestal GO SVIZ Slovenije, ki so se ga udeležili J. 
Pungerčar, M. Štraus in I. Zajc. Glavnina seje je bila namenjena poročilu B. Štruklja, ki je podrobno poročal 
o poteku pogajanj med vlado in sindikati javnega sektorja. Točka 5, ki je govorila o seznanitvi proračuna 
vlade Republike Slovenije (RS) za naslednje dveletno obdobje, zaradi pomanjkanja časa ni bila 
obravnavana. Kljub vsemu pa je I. Zajc pripomnil, da se vlada ukvarja le s tem, koliko privarčevati pri plačah 
zaposlenih v javnem sektorju, ne pa s tem, kje in kako pobrati davke pri bogatih, saj glavnino varčevanja 
nosi ljudstvo. I. Zajc je menil, da je kapital premalo obdavčen in da te razprave ne želi odpreti nihče. Glavni 
tajnik je obljubil, da bodo o pogajanjih redno obveščali članstvo tudi preko spletnih strani SVIZ-a, ko bo 
znanega kaj več, pa bodo članom poslali okrožnico.  B Štrukelj je kot glavni pogajalec med vlado in 
konfederacijo sindikatov javnega sektorja izvedel anketo po območnih odborih Slovenije, kaj zaupniki in 
njihovo članstvo menijo o pogajanjih, še zlasti, kje bi lahko popustili in kje naj zaostrijo zahteve. Še vedno 
obstaja bojazen, da do skupnega dogovora ne bi prišlo, posledično lahko pričakujemo ostra protestiranja 
proti nesprejemljivim podaljševanjem varčevanja, v skrajnem primeru tudi odpoved kolektivnih pogodb z 
vladne strani. Člani GO SVIZ so se odločili, da glavni tajnik v celoti zastopa predloge, ki jih je članstvo 
podprlo ter da mu hkrati dovoljujejo, da preudarno odstopi od zahtev, ki bi na pogajanja vplivala skrajno 
negativno. Nekje pa moramo pridobiti, saj varčujemo že vrsto let.  
                  
b)            J. Pungerčar je povedal, da so na GO SVIZ razpravljali tudi o dopisu ZRC SAZU, ki ga je načelno podprl 
KOsRIS, da se odpro nova delovna mesta v plačni skupini H, in do bodo za podporo zaprosili SVIZ. Načelno 
so se vsi prisotni strinjali z odpiranjem novih delovnih mest, če je to sploh mogoče, izrazili po so bojazen, 
da bo s tem prišlo do porušenega ravnovesja med različnimi delovnimi mesti v plačni lestvici. V mesecu 
januarju naj bi prišlo do delne odprave anomalij v skupini D1, mogoče tudi v skupni H1, če se bomo 
uskladili. 

Sindikalni zaupniki so na srečanju poleg tekočih problemov izrazili zaskrbljenost in nestrinjanje 
zaradi možnih podaljševanj varčevanja, saj vse breme slovenske krize nosijo zaposleni. Želimo si, da 



sindikati kar najbolje izpogajajo  ukrepe, ki bi bili za zaposlene čim manj boleči ter jim delno povrnili že 
pridobljene pravice in finančna nadomestila, ki so jim bila v zadnjih petih letih odvzeta. 

  
c)            M. Gams meni, da bi na pogajanjih morali dobiti kar največ, ostro je protestiral proti politiki 
brezumnega varčevanja.  Navedel je, da imamo bistveno nižje plače, kot smo jih imeli pred nekaj leti in da 
ukrepi neposredno tepejo znanost. Polega nižjega financiranja znanosti, denarja za MR, nižjih plač, izgube 
dodatkov, namenjenih pokojninskemu varčevanju, meni, da sindikat premalo dela v interesu zaposlenih, 
da se vodstvo IO SVIZ premalo odziva in protestira v javnosti v najostrejši obliki. Meni tudi, da bi morali v 
javnih občilih pisati veliko več o problemu financiranja znanosti in plačni politiki zaposlenih v njej in 
organizirati protestne shode. T. Martun pa je pripomnila, da bi bila udeležba na protestih nizka, protestirali 
bi morda le zaposleni v skupini J (tisti, ki imajo že sedaj najnižje dohodke), raziskovalcev (po naših 
izkušnjah)  bi bilo prisotnih malo, torej bi tudi raziskovalci morali storiti kaj več, da bi se slišal njihov glas. 
J. Pungerčar meni, da naj B. Štrukelj iztrži še kaj pri plačni lestvici, ki je za raziskovalce pomemben faktor 
nagrajevanja, saj je v zadnjih letih šlo za kompresijsko znižanje plačne lestvice, tako da so največ izgubili 
visoko kvalificirani kadri, ki so tudi zaposleni na področju raziskovalne in visokošolske dejavnosti.  
  
Sprejeli smo sledeče sklepe: 
  
Sklep 1: G. Krambergerja prosimo, da ponovno pregleda in dopolni grafe gibanja plač in financiranja 
znanost. Z grafi argumentirana pisma predvidoma pošljemo na ustrezne ustanove (ministrstva, vlada) ter 
seznanimo javnost na težave v znanosti. Apel bomo poslali tudi preko sindikalne konference VŠZ OO SVIZ 
Ljubljane in okolice. 
  
Sklep 2: Skušali bomo pridobiti informacijo glede financiranja mladih raziskovalcev in kaj je o tem 
predvidenega v predlogu proračuna RS za leto 2016. 
  
Sklep 3: Dopuščamo možnost sindikalnih protestov, ko bodo znani rezultati pogajanj. 
  
d)            J. Pungerčar je poročal, da je včeraj, 3. 11. 2015, potekala seja predsedstva sindikalne konference 
VŠZ, kjer so poleg zgoraj omenjene problematike obravnavali pismo ZRC SAZU, ki ga je omenjena 
ustanova  preko COsRISA poslala na SVIZ. Konferenca SVIZ VŠZ se z vsebino spreminjanja dodatnih 
delovnih mest (širitvijo) skupine H ne strinjajo, ker menijo, da se problem rešuje parcialno in se bodo 
dosedanja ravnovesja porušila. Danes dopoldne pa je potekal sestanek delovne skupine, zadolžene za 
predloge izboljšav na področju znanosti. Ugotavljajo, da je spremembe in dopolnitve doseči težko, saj so 
predstavniki znanosti povsod v veliki manjšini. 
  
  
3.               Ostale tekoče zadeve 

  
Vlada je pripravila predlog sprememb Uredbe o normativih in določanju standardov za določanje sredstev 
za financiranje raziskovalne dejavnosti. M. Gams pa je povedal, da namerava direktor ustanoviti t. i. 
direktorjev sklad. M. Gams se s takšnim skladom kot je predlagan, ne strinja. 
  
4.         Priprava na sestanek z direktorjem (razmislite o temah in vprašanjih) 
  
Sestanek z direktorjem bo predvidoma, tako kot redna seja, dne 18. 11. 2015. Pripravili bomo vprašanja 
zanj in pozvali naše člane, da nam povejo težave in pripravijo vprašanja, na katere si želijo, da jim direktor 
posreduje odgovor ali pojasnilo. 



  
Sklep 4: Člane SVIZ/IJS bomo pozvali, da v roku enega tedna pripravijo in nam pošljejo vprašanja, ki jih 
bomo zastavili direktorju. 
   
  
5.        Razno 
  
Točka 5 ni bila posebej obravnavana. 
  
  
  
Seja je bila končana ob 16.30. 
  
Sejo je vodila T. Martun.                                                                            Zapisnik pripravila:          Metka 
Štraus                                                                                                                                  Zapisnik 
pregledal:         Jože Pungerčar 
  
Ljubljana, 27. 10. 2015 
  
Poslano:              - članom IO SVIZ/IJS 
                               - članom NO SVIZ/IJS 

- predsedniku ZS IJS                                      
- članom UO IJS (delegiranih z IJS) 
- direktorju IJS 

 


